



النشرة اليومية للاتحاد UAC DAILY MONITOR

نشرة يومية إلكترونية تصدر عن اتحاد الغرف العربية

05 ايار (مايو) 2025

EGYPTIAN FOREIGN BANKS' NET ASSETS SURPLUS RISES

Egypt's commercial banks' net foreign assets recorded a surplus of \$2.5 billion, compared to a deficit of \$1.9 billion in February, for the first time since July 2024.

Net foreign assets of the banking sector, including the Central Bank, rose to \$15.04 billion, compared to \$10.2 billion, a growth of 47.5 percent, supported by the rise in net assets. The Central Bank of Egypt's net foreign assets rose by approximately \$411 million in March, reaching \$12.5 billion. Last March witnessed a significant influx of foreign investments in local government debt, reaching \$4 billion through the secondary market alone, according to data from the Egyptian Stock Exchange.

[Source \(Al-Arabiya.net Website, Edited\)](https://www.al-arabiya.net)



ارتفاع فائض صافي أصول البنوك المصرية الأجنبية

سجل صافي الأصول الأجنبية للبنوك التجارية في مصر فائضا قدره 2.5 مليار دولار مقابل عجز بلغ 1.9 مليار دولار في فبراير، وذلك للمرة الأولى منذ يوليو 2024. وارتفع صافي الأصول الأجنبية للقطاع المصرفي شاملا البنك المركزي إلى 15.04 مليار دولار مقابل 10.2 مليار دولار بنمو يصل إلى 47.5 في المئة، وذلك بدعم من ارتفاع صافي الأصول. وارتفع صافي الأصول الأجنبية لدى البنك المركزي المصري خلال شهر مارس الماضي بنحو 411 مليون دولار، ليصل إلى 12.5 مليار دولار. وشهد مارس الماضي تدفقا كبيرا

لاستثمارات الأجانب في الدين المحلي الحكومي وصل إلى 4 مليارات دولار عبر السوق الثانوي منفردا، بحسب بيانات البورصة المصرية.

[المصدر \(موقع العربية نت، بتصرف\)](https://www.al-arabiya.net)

NET INFLOW OF FOREIGN INVESTMENT IN MOROCCO RISES

Morocco's net inflow of foreign direct investment rose to 9.16 billion dirhams during the first quarter of this year, a growth of 63.6 percent compared to the same period in 2024.

According to data from the Moroccan Office des Changes, foreign direct investment revenues in Morocco increased by 24.6 percent during the first quarter of 2025 to exceed 12.9 billion dirhams, while expenditures fell by 20.8 percent to 3.81 billion dirhams..

Morocco's net direct investment outflow fell 59.5 percent to 388 million dirhams. Its revenues fell 14.8 per cent to Dh3.87 billion and expenses by 22.6 percent to Dh 4.26 billion.

[Source \(Al-Arabiya.net Website, Edited\)](https://www.al-arabiya.net)



ارتفاع صافي تدفق الاستثمارات الأجنبية في المغرب

ارتفع صافي تدفق الاستثمارات الأجنبية المباشرة في المغرب إلى 9.16 مليار درهم خلال الربع الأول من العام الحالي، بنمو 63.6 في المئة مقارنة مع نفس الفترة من عام 2024.

ووفقا لبيانات مكتب الصرف المغربي، سجلت إيرادات الاستثمارات الأجنبية المباشرة في المغرب ارتفاعا بنسبة 24.6 في المئة خلال الربع الأول 2025 لتتجاوز 12.9 مليار درهم، مقابل تراجع النفقات بنسبة 20.8 في المئة إلى 3.81 مليار درهم.

وانخفض صافي تدفق الاستثمارات المغربية المباشرة بالخارج بنسبة 59.5 في المئة ليسجل 388 مليون درهم. كما تراجع إيراداتها بنسبة 14.8 في المئة إلى 3.87 مليار درهم، والنفقات بنسبة 22.6 في المئة إلى 4.26 مليار درهم.

[المصدر \(موقع العربية نت، بتصرف\)](https://www.al-arabiya.net)

TUNISIAN TOURISM REVENUES RECORD \$ 500 MILLION SINCE THE BEGINNING OF 2025

Revenues from the tourism sector in Tunisia amounted to about \$ 500 million (1.6 billion dinars) from the beginning of 2025 until the end of last April, an increase of \$ 28.4 million (85.3 million dinars) compared to the same period in 2024.

The number of tourist arrivals to Tunisia increased to more than 2.3 million, an increase of 8.8 percent compared to the same period in 2024. Data from Tunisia's National Office of Tourism showed an increase in the influx of European tourists by 24.4 percent. The number of tourists from North African countries also increased by 4.6 percent.

[Source \(Al-Arabiya.net Website, Edited\)](https://www.al-arabiya.net)



إيرادات السياحة التونسية تسجل 500 مليون دولار منذ بداية 2025

بلغت عائدات القطاع السياحي في تونس نحو 500 مليون دولار (1.6 مليار دينار) منذ بداية عام 2025 وحتى نهاية أبريل الماضي، بزيادة 28.4 مليون دولار (85.3 مليون دينار) مقارنة بذات الفترة من عام 2024.

وارتفع عدد السياح الوافدين إلى تونس ليتجاوز 2.3 مليون سائح، بزيادة 8.8 في المئة مقارنة بذات الفترة من عام 2024.

وأظهر بيانات الديوان الوطني للسياحة التونسية زيادة في تدفق السياح الأوروبيين بنسبة 24.4 في المئة. كما زاد عدد السياح من دول شمال أفريقيا بنسبة 4.6 في المئة.

[المصدر \(موقع العربية نت، بتصرف\)](https://www.al-arabiya.net)

JORDAN RECEIVES 2.1 MILLION TOURISTS DURING THE FIRST THIRD OF 2025

Jordan's tourism sector witnessed remarkable growth during the first third of this year, as the number of international visitors increased compared to the same period in 2024. According to the report issued by the Jordanian Ministry of Tourism and Antiquities, the total number of international visitors during the period from January to April 2025 reached about 2.125 million visitors, an increase of 19 percent compared to the same period in 2024, in which the number of visitors reached 1.785 million. During April, Jordan received about 617,000 international visitors, an increase of 36.7 percent, compared to the same month of 2024, in which the number of visitors reached about 451,000. Tourism income from January to March of this year increased by 8.9 percent, compared to the corresponding period of 2024, reaching 1.217 billion dinars.

[Source \(Al-Arabiya.net Website, Edited\)](https://www.al-arabiya.net)



الاردن يستقبل 2.1 مليون سائح خلال الثلث الأول 2025

شهد القطاع السياحي الأردني نمواً ملحوظاً خلال الثلث الأول من العام الحالي، حيث ارتفعت أعداد الزوار الدوليين مقارنة بالفترة نفسها من عام 2024.

وبحسب التقرير الصادر عن وزارة السياحة والآثار الأردنية، بلغ إجمالي عدد الزوار الدوليين خلال الفترة من يناير حتى أبريل 2025 نحو 2.125 مليون زائر، بنسبة ارتفاع 19 في المئة مقارنة بذات الفترة من عام 2024، والتي بلغ فيها عدد الزوار 1.785 مليون زائر. واستقبل الأردن خلال شهر أبريل الماضي نحو 617 ألف زائر دولي، بنسبة ارتفاع بلغت 36.7 في المئة، مقارنة بنفس الشهر من عام 2024 والذي بلغت فيه أعداد الزوار نحو 451 ألف زائر. وارتفع الدخل السياحي خلال الفترة من يناير وحتى مارس من العام الحالي، بنسبة 8.9 في المئة، مقارنة مع الفترة المقابلة من عام 2024، حيث بلغ ما قيمته 1.217 مليار دينار.

[المصدر \(موقع العربية نت، بتصرف\)](https://www.al-arabiya.net)

SAUDI PRIVATE SECTOR EMPLOYMENT GROWS TO THE HIGHEST LEVEL IN A DECADE

The PMI showed employment growth rising to its highest level in more than a decade, with a strong increase in employment levels as a result of higher sales and increased business activity. Employment numbers have continued to rise in the strong growth trend that began in February 2023. The latest increase in the workforce was the fastest since October 2014.

The data showed that the increased demand for labor led to a significant increase in job opportunities in the non-oil private sector. Along with this employment growth, wage costs also rose to their highest level, impacting input price inflation.

[Source \(Al-Sharq Al-Awsat Newspaper, Edited\)](https://www.al-sharq-awsat.com)



التوظيف في القطاع الخاص السعودي ينمو لأعلى مستوى منذ عقد

أظهر مؤشر مديري المشتريات ارتفاع نمو التوظيف إلى أعلى مستوى له في أكثر من عشر سنوات مع زيادة قوية في مستويات التوظيف نتيجة لارتفاع المبيعات وزيادة النشاط التجاري. وشهدت أعداد العمالة ارتفاعاً مستمراً في اتجاه النمو القوي الذي بدأ منذ فبراير (شباط) 2023. وكانت الزيادة الأخيرة في القوى العاملة هي الأسرع منذ أكتوبر (تشرين الأول) 2014.

وأظهرت البيانات أن ارتفاع الطلب على العمالة أدى إلى زيادة ملحوظة في فرص العمل في القطاع الخاص غير المنتج للنفط. ومع هذا النمو في التوظيف، ارتفعت أيضاً تكاليف الرواتب إلى أعلى مستوى، مما يؤثر على تضخم أسعار مستلزمات الإنتاج.

[المصدر \(صحيفة الشرق الأوسط، بتصرف\)](https://www.al-sharq-awsat.com)

GOLD RISES NEAR \$3250 AMID ANTICIPATION OF THE FED'S DECISION

Gold rose slightly on Monday, supported by a weaker dollar, as investors awaited more clarity on trade policy between the United States and its trading partners and looked forward to the US Federal Reserve's monetary policy decision later in the week.

Spot gold rose 0.2 percent to \$3,245.01 an ounce. U.S. gold futures rose 0.3 percent to \$3,252.00 an ounce. The U.S. dollar index fell 0.15 percent against rival currencies, increasing the attractiveness of gold for holders of other currencies.

China's Commerce Ministry has said the United States is ready to negotiate tariffs as Beijing welcomes talks.

[Source \(Al-Khaleej Emirsti Newspaper, Edited\)](https://www.al-khaleej-emirsti.com)



الذهب يرتفع قرب 3250 دولاراً وسط ترقب قرار الفيدرالي

ارتفع الذهب قليلاً، اليوم الاثنين، مدعوماً بتراجع الدولار، مع ترقب المستثمرين لمزيد من الوضوح بشأن السياسة التجارية بين الولايات المتحدة وشركائها التجاريين وتطلعهم لمعرفة قرار مجلس الاحتياطي الفيدرالي الأمريكي الخاص بالسياسة النقدية في وقت لاحق من الأسبوع.

وارتفع الذهب في المعاملات الفورية 0.2 في المئة إلى 3245.01 دولار للأوقية (الأونصة). وصعدت العقود الأمريكية الآجلة للذهب 0.3 في المئة إلى 3252.00 دولار للأوقية. بينما انخفض

مؤشر الدولار الأمريكي 0.15 في المئة مقابل العملات المنافسة مما زاد من جاذبية اقتناء الذهب لحاملي العملات الأخرى.

وكانت أعلنت وزارة التجارة الصينية عن إبداء الولايات المتحدة استعدادها للتفاوض بشأن الرسوم الجمركية وسط ترحيب بكين بإجراء المحادثات.

[المصدر \(صحيفة الخليج الإماراتية، بتصرف\)](https://www.al-khaleej-emirsti.com)

■ OIL FALLS 3% AFTER OPEC+ ANNOUNCES INTENTION TO ACCELERATE PRODUCTION

Oil prices fell again on Monday by more than 3 percent, affected by the announcement of OPEC+ to accelerate production for the month of June, while prices are witnessing a decline.

In morning trading in Asia, a barrel of U.S. West Texas Intermediate crude fell 3.8 percent to \$56.08, while North Sea Brent crude lost 3.5 percent to \$59.17.

Eight OPEC plus countries announced a significant increase in oil production for June, under which Saudi Arabia, Russia and six other countries in the alliance will produce an additional 411,000 barrels per day in June, as the level in May, according to a statement from OPEC Plus, while the basic plan was to increase by 137,000 barrels per day.

[Source \(Al-Khaleej Emirati Newspaper, Edited\)](#)

■ النفط يهوي 3 في المئة بعد إعلان أوبك+ نيتها تسريع الإنتاج

انخفضت أسعار النفط مجددا اليوم الاثنين أكثر من 3 في المئة، متأثرة بإعلان أوبك+ تسريع الإنتاج لشهر حزيران/يونيو فيما الأسعار تشهد تراجعاً.

وفي التعاملات الصباحية في آسيا، انخفض برميل خام غرب تكساس الوسيط الأميركي بنسبة 3,8 في المئة إلى 56.08 دولاراً، في حين خسر خام برنت بحر الشمال 3,5 في المئة إلى 59.17 دولاراً.

وكانت أعلنت ثماني دول منضوية في أوبك بلاس زيادة كبيرة في إنتاج النفط لشهر حزيران/يونيو، وبموجبها، ستقوم السعودية وروسيا وست دول أخرى في التحالف، بإنتاج 411 ألف برميل إضافي يوميا في حزيران/يونيو، كما هو المستوى خلال أيار/مايو، وفقا لبيان صادر عن أوبك بلاس، بينما كانت الخطة الأساسية تنص على زيادة مقدارها 137 ألف برميل يوميا.

[المصدر \(صحيفة الخليج الاماراتية، بتصرف\)](#)

